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Quranic Verse 

 قال تعالى:

بَاحُ فِي زُجَاجَةٍ ﴿ بَاحٌ الأمِصأ كَاةٍ فِيهَا مِصأ ضِ مَثَلُ نُورِهِ كَمِشأ َرأ مَاوَاتِ وَالْأ اللَّهُ نُورُ السه
كَبٌ دُرِ يٌّ يُوقَدُ مِنأ شَجَرَةٍ مُبَارَكَةٍ  بِيهةٍ يَكَادُ الزُّجَاجَةُ كَأَنههَا كَوأ قِيهةٍ وَلََ غَرأ زَيأتُونَةٍ لََ شَرأ

رِبُ اللَّهُ  دِي اللَّهُ لِنُورِهِ مَنأ يَشَاءُ وَيَضأ هُ نَارٌ نُورٌ عَلَى نُورٍ يَهأ سَسأ زَيأتُهَا يُضِيءُ وَلَوأ لَمأ تَمأ
ءٍ عَلِيمٌ  ثَالَ لِلنهاسِ وَاللَّهُ بِكُلِ  شَيأ َمأ  ﴾الْأ

 35سورة النور الآية 
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Abstract 

This study aimed to investigate community attitudes and perceptions towards 

COVID-19 vaccinations. Our study present insights regarding the willingness of 

community and this will better provide insights to address barriers to widespread 

COVID-19 vaccination acceptance and to ensure that community attitudes must be 

positive towards vaccine. 

General objective: To study the community attitudes, and perception toward 

covid-19 vaccinations. 

Specific objective: To Study perceptions, attitudes of communities that may 

have significant concerns and questions about COVID-19 vaccines.To study side 

effect concern of communities regarding COVID-19 vaccine. To determine the 

significance of difference in knowledge and perception of COVID- 19 with socio-

demographic characteristics. 

The researcher followed the descriptive analytical approach, as this study is a 

cross-sectional, descriptive, community-based study. 

The researcher reached the following results: Most of the participants are 

concerned about the side effects of the vaccine. Most participants do not know that 

the vaccine will stop the infection. Most of the participants do not believe in the 

conspiracy theory about taking the vaccine. There is a significant association between 

knowledge and Education level, People with university education level had good 

attitude compared to pre- university educated. There is significant association 

between side effect concern and educational level of different participants, People 

with university education level had good knowledge regarding side effects concern 

compared to pre-university educated. 

The researcher also recommends the following: Health promotion programs to 

improve knowledge and address misconceptions will be a key measure to improve 

preparedness for vaccine uptake. Government and NGO interventions to ensure free 

or subsidized vaccine availability, along with a health promotion intervention, will 

ensure high vaccine coverage. 
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 مستخلص البحث

 تقدم. COVID-19 لقاحات تجاه المجتمع وتصورات مواقف في التحقيق إلى الدراسة هذه هدفت

 تحول التي العوائق لمعالجة أفضل رؤى ذلك وسيوفر المجتمع باستعداد يتعلق فيما رؤى دراستنا

 المجتمع مواقف تكون أن ولضمان واسع نطاق على COVID-19 ضد التطعيم قبول دون

 .اللقاح تجاه إيجابية

 .19- كوفيد تطعيمات تجاه وتصوراته المجتمع اتجاهات دراسة: العام الهدف

 وأسئلة كبيرة مخاوف لديها يكون قد التي المجتمعات ومواقف تصورات دراسة: المحدد الهدف

 بلقاح يتعلق فيما للمجتمعات الجانبية الآثار مخاوف لدراسة ، COVID-19 لقاحات حول

COVID-19 .لـ والتصور المعرفة في الاختلاف أهمية لتحديد COVID- 19 بالخصائص 

 .والديموغرافية الاجتماعية

 .مجتمعية ، وصفية ، مقطعية الدراسة فهذه ، التحليلي الوصفي المنهج الباحث اتبع

 يعرف لا. للقاح الجانبية الآثار من قلقون المشاركين معظم: التالية النتائج إلى الباحث توصل

 حول المؤامرة بنظرية المشاركين معظم يؤمن لا. العدوى سيوقف اللقاح أن المشاركين معظم

 مستوى على الحاصلين فالأشخاص ، والتعليم المعرفة مستوى بين كبير ارتباط هناك. اللقاح أخذ

 ارتباط هناك. الجامعة قبل ما تعليم على حصلوا بمن مقارنة جيد بسلوك يتمتعون جامعي تعليمي

 الأشخاص لدى كان ، المشاركين لمختلف التعليمي والمستوى الجانبية الآثار من القلق بين كبير

 مقارنة   الجانبية الآثار بمخاوف يتعلق فيما جيدة معرفة جامعي تعليمي مستوى على الحاصلين

 .الجامعي قبل بالتعليم

ا الباحث يوصي  المفاهيم ومعالجة المعرفة لتحسين الصحة تعزيز برامج ستكون: يلي بما أيض 

 الحكومية التدخلات ستضمن. اللقاح لاستيعاب الاستعداد لتحسين رئيسي ا مقياس ا الخاطئة

 تدخل مع جنب إلى جنب ا ، المدعوم أو المجاني اللقاح توافر لضمان الحكومية غير والمنظمات

 .للقاح عالية تغطية ، الصحة تعزيز
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